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Geachte heer Oberbürgemeister Lewe, overige aanwezigen, dames en heren, 

Allereerst hartelijk dank voor de uitnodiging om hier het woord tot u te richten. Daarbij wil 
ik ook graag de gelegenheid gebruik maken namens alle betrokkenen in Almelo dank te 
zeggen aan de vele partners uit Münster voor de goede en vruchtbare samenwerking op 
het gebied van het ontwikkelen van een integratievisie. Veel van hen zijn hier aanwezig, 
en ik hoop u in de loop van deze dag ook nog persoonlijk te kunnen bedanken en met u 
van gedachten te wisselen over de vele standpunten en inzichten die we vandaag te horen 
zullen krijgen. 

De afgelopen twee jaar zijn intensief geweest, er is hard gewerkt, en daarmee zijn ook 
concrete resultaten bereikt. In een interactief proces heeft u in Stadt Münster uw nieuwe 
integratieconcept in praktijk gebracht, terwijl wij in Almelo aan de hand van de ervaringen, 
kennis en inzichten die u hier in Stadt Münster heeft opgedaan, konden werken aan het 
ontwikkelen van een nieuwe integratievisie. Met veel genoegen kan ik u meedelen dat dit 
gezamenlijke proces in Almelo door alle betrokkenen, gemeentelijke afdelingen en 
bestuur, maatschappelijke organisaties, vertegenwoordigers van migrantengroepen en 
andere inwoners, is ervaren als zeer positief en bijzonder nuttig. Ook de grote persoonlijke 
betrokkenheid van u, Oberbürgemeister Lewe, droeg in belangrijke mate toe aan het besef 
hoe belangrijk het is een nieuwe integratievisie op deze manier te ontwikkelen. Het is 
immers van groot belang dat binnen organisaties alle bestuurders en besluitvormers 
meedoen en dat de gemeente zelf het goede voorbeeld geeft. Nogmaals dank daarvoor. 

Tijdens de samenwerking met Stadt Münster is de afgelopen twee jaar zoveel mogelijk 
kennis gedeeld en is samengewerkt op de terreinen integratie en interculturalisatie. We 
hebben daarbij van elkaar kunnen leren en zelf kunnen oefenen in het omgaan met 
cultuurverschillen die er zelfs tussen onze beide landen al blijken te bestaan. 

Dames en heren, 

Almelo heeft ruim 72.000 inwoners die samen een zeer kleurrijke stad vormgeven. Een 
kwart van onze inwoners is allochtoon. Er wonen mensen van zeer veel verschillende 
etniciteiten in Almelo en elk jaar vestigen zich weer rond de 130 nieuwe allochtonen in 
onze stad. Deze veelkleurigheid van onze bevolking vraagt erom dat allen die in Almelo 
wonen en leven werken, kunnen omgaan met de multiculturele werkelijkheid. 

De kern van onze visie op integratie is dat we streven naar een kleurrijke, levendige en 
tolerante stad, waarin allochtonen en autochtonen zich thuis voelen. Het ideaal dat we 
willen bereiken is een kleurrijke stad waarin we zonder sociale conflicten met elkaar 
samenleven, samenwerken en we ons samen inzetten voor het algemeen belang. 

In deze stad kunnen inwoners, besturen, scholen, bedrijven en organisaties omgaan met 
de culturele verscheidenheid in hun eigen omgeving. En ze maken optimaal gebruik van 
het vele en veelzijdige talent dat aanwezig is. Ze bieden iedereen dezelfde kansen, 
autochtoon en allochtoon. En in onze kleurrijke stad nemen allochtonen en autochtonen 
hun verantwoordelijkheid en nemen actief deel aan de publieke zaak. 



We verwachten immers dat iedereen zijn best doet om een plek in de samenleving in te 
nemen. Door bijvoorbeeld de taal te leren, een opleiding te volgen, een eigen inkomen te 
verdienen en verantwoordelijkheid te nemen voor de opvoeding van de kinderen. Steeds 
meer Almeloërs van allochtone afkomst doen dat. Zo zijn er vrouwen die werken aan 
emancipatie in eigen kringen, en maken allochtone vrouwen deel uit van de 
gemeenteraad. Maar integratie moet van twee kanten komen. De overheersende 
bevolkingsgroep moet de ander ook die nieuwe kansen gunnen. De nieuwe Nederlanders 
een toekomst willen bieden. 

Bij mijn introductieprogramma in Almelo bij mijn aantreden als burgemeester, heb ik 
ervaren dat integratie niet kan worden opgelegd door een nationale overheid. Het is een 
illusie te geloven dat met één beleidsmaatregel van de rijksregering alle problemen zijn op 
te lossen, als bij toverslag. Integratie is geen beleidsnotitie, integratie is geen besluit van 
het college van burgemeester en wethouders, en –met alle respect- integratie is ook geen 
conferentie. 

Nee, integratie is: iedereen dezelfde kansen. Iedereen dezelfde rechten en plichten, maar 
vooral: iedereen dezelfde kansen. Alleen zo kunnen we de sociale stijging van 
bevolkingsgroepen stimuleren. Tijdens mijn introductie heb ik met eigen ogen kunen zien 
hoe in Almelo weliswaar geen grote sociale spanningen heersen tussen groepen, althans 
niet aan de oppervlakte. Maar dat wel overal en elke dag is te ervaren dat een groot deel 
van deze Almeloërs een laag inkomen hebben, slecht zijn gehuisvest, lager zijn opgeleid 
en minder gezond dan anderen. Als je daarbij concludeert dat ook de 
toekomstverwachtingen voor hun kinderen veel minder gunstig zijn, kan je niets anders 
concluderen dan dat zoiets eigenlijk onacceptabel is. 

Dus moeten we aan de slag! 

Er moet hard worden gewerkt aan integratie en dat begint naar mijn overtuiging in de 
buurten en wijken , op straat en op school. Het is zaak dat wij als overheid dat stimuleren. 
Het is prachtig dat verschillende bevolkingsgroepen zich op basis van hun afkomst en 
voorkeuren ontmoeten. De vele Nederlanders die in het verleden zijn geëmigreerd naar 
Australië en Canada doen dat immers ook nog steeds, na zoveel jaren. Ook die 
activiteiten in eigen kring wil ik graag stimuleren. Je hebt immers eerst herkenning en 
erkenning van je eigen identiteit nodig, voordat je een goede rol kunt spelen in de 
samenleving. Je moet kunnen zijn zoals je bent voordat je een bijdrage kunt leveren aan 
een kleurrijke en dus rijke gemeenschap. 

Tijdens mijn eerste ontmoetingen heb ik echter ook zorg ook overgehouden. De valkuil zit 
namelijk in het vormen van parallelle samenlevingen, die hun eigen systeem hebben en 
niets hebben met andere delen van de samenleving. 

Het draait om economische participatie en om burgerschap. Alle inwoners moeten zich 
met elkaar verbonden voelen. In samenleving waaraan ze actief meedoen. In dat verband 
maak ik mij wel zorgen over het verharde maatschappelijke en politieke klimaat in 
Nederland. Het debat over integratie wordt niet bepaald gevoerd op een milde toon, zoals 
u wellicht heeft gelezen en gehoord. We moeten ervoor waken dat dit verharde klimaat 
een bedreiging wordt voor de sociale cohesie. Dat geldt overigens niet alleen voor 



Nederland. Vanuit mijn werk voor het Congres van de Raad van Europa maak ik mij 
voortdurend zorgen over de situatie van de migranten in relatie tot de mensenrechten! 

Ook maak ik mij zorgen over rijksbezuinigingen op diverse terreinen, waaronder integratie 
en inburgering . De negatieve gevolgen daarvan zullen neerdalen in de steden. Terwijl die 
steden er niet voor kunnen kiezen om geen migranten meer op te nemen. Ze zijn er 
gewoon en ze verdienen een plek. En altijd weer zullen nieuwe immigranten zich vestigen 
in ons midden. Dat is juist goed, want in onze ideale samenleving zorgen ze juist voor een 
verrijking van ons kleurrijk Almelo. Op allerlei gebieden, niet in de laatste op plaats op het 
terrein van de economie. 

Juist om in te kunnen spelen op de recente politieke en maatschappelijke ontwikkelingen 
in Nederland, is de samenwerking met Stadt Münster, voor ons van essentieel belang. 

Ik sluit af: 

Ik dank de Oberbürgemeister Markus Lewe en alle andere partners nogmaals heel 
hartelijk voor de positieve samenwerking en de tot nu toe behaalde resultaten. We zijn er 
nog lang niet. We moeten hard aan de slag! Maar als we dat samen doen, wordt het al 
een stuk gemakkelijker om te komen tot succes. Ik wens iedereen vandaag een hele 
goede, leerzame en kleurrijke conferentie toe! 



 

Dit is een uitgave in het kader van het Integratievisieproject.  
Het project wordt uitgevoerd met als leadpartner Stadt Münster, als projectpartner 
gemeente Almelo en in samenwerking met de EUREGIO. Het ministerie van 
economische zaken van Nordrhein- Westfalen, de provincie Overijssel en het 
Europees Fonds voor Regionale samenwerking (EFRE) van de Europese unie 
ondersteunen het project financieel in het kader van het INTERREGIV A programma 
“Duitsland- Nederland” (www.deutschland-nederland.eu).
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